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Vadí nám pozastavená privatizace, protestovali lidé na náměstí
Svobody
Brno /FOTOGALERIE/ – I my jsme Brno. A došla nám trpělivost, vzkázali Brňané nespokojení s prosincovým pozastavením privatizace bytů nové brněnské
koalici. Založili občanskou iniciativu I my jsme Brno. Sdružuje nájemníky obecních bytů, kterých se pozastavená privatizace dotkla. V pátek odpoledne se
navíc sešli na náměstí Svobody, kde zhruba dvě desítky z nich protestovaly.

Vadí nám pozastavená privatizace, protestovali lidé na náměstí Svobody.Autor: DENÍK/Attila Racek

Podle advokáta Zdeňka Joukla, který sdružení zastupuje, se jedná o více než tři sta padesát rodin. „Řada z nich přitom platí nejenom nájem, ale také
hypotéku," řekl Joukl. Chce tlačit na město, aby privatizaci znovu uvolnilo. „Jsem ochotný jít kvůli tomu i před soud, kde se nájemníci mohou opřít
minimálně o předsmluvní odpovědnost, která vyplývá z nového občanského zákoníku, " doplnil.

Advokát tvrdí, že městu hrozí velký problém. „Nikdo si patrně neuvědomuje, co se bude dít, když se řekne, že pravidla, podle nichž se dosud privatizovalo,
jsou špatně. V takovém případě by šlo hovořit o škodě za mnoho milionů, možná i miliard," sdělil Joukl.

Náměstkyně brněnského primátora Klára Liptáková, která má správu městského majetku na starost, už minulý týden na jednání zastupitelstva řekla, že
město si nechalo vypracovat ekonomické i právní posudky. „Jejich výsledky představíme na dubnovém jednání zastupitelů," uvedla Liptáková.

Lidé, kteří splnili veškeré podmínky pro privatizaci, nyní platí nájem a často i hypotéky. Městu už přitom poslali sedmatřicet milionů korun. „Nájemcům
našeho bytového domu brněnský magistrát poslal závaznou nabídku s konkrétními podmínkami prodeje. Proto založili bytové družstvo a v bance si vyřídili
úvěry. Dnes tak splácí hypotéky a zároveň platí nemalý nájem," řekl třeba Jiří Krupica z bytového družstva Merhautova.

Jde například o byty v Merhautově ulici, Nových Sadech či ve čtvrti Veveří. „Dostáváme se tak do velké ekonomické krize. Každý den je pro nás kritický,"
dodal Krupica.

O problémech, které kvůli pozastavené privatizaci lidé mají, vedení města ví. „Jsme připravení uhradit lidem škody, které jim kvůli tomu vzniknou," ujistila
už dříve náměstkyně primátora.

Lidem ale nevadí jenom finanční ztráty, které kvůli zastavené privatizaci mají. „Vůbec nevíme, na čem jsme, ani co bude dál. Několik let šetříme, nejezdíme
na dovolenou, abychom si mohli byt koupit, a teď to vypadá, že máme smůlu," upozornila například Ladislava Kováčová z brněnské městské části Bystrc.

Problém je však podle Joukla mnohem hlubší. „Pokud město cenu bytů zvýší, mnoho lidí na koupi nebude mít. Potom se může stát, že všechny domy koupí
nějaký bohatý podnikatel," postěžoval si třeba Jiří Malata, který bydlí v Zemědělské ulici.

Podle opozičního zastupitele Olivera Pospíšla z ČSSD vede z problémů jen jediné řešení. „Je potřeba odvolat prohlášení o pozastavení privatizace a

SKÓRE ROVNOSTI: Mají zpomalovací semafory smysl?

Vadí nám pozastavená privatizace, protestovali lidé na náměstí Svobody... http://brnensky.denik.cz/zpravy_region/vadi-nam-pozastavena-privatiz...

3 z 5 7.3.2015 14:55



dokončit prodej domů, které byly k prodeji určené. Potom je možné vytvářet nová pravidla," myslí si Pospíšil.

Autor: Lenka Šklubalová

Pohne jen hlavou. Společně s dalšími s roztroušenou sklerózou si zacvičí maraton

dnes 12:40

Brno – Začalo to mírným brněním a vrávoravou chůzí. Třiapadesátiletý Libor Fendrych trpí roztroušenou sklerózou pětadvacet let. Nemoci dlouho úspěšně
čelil, před osmi…

Ženy v neděli slaví mezinárodní den. Cukrovou pusinkou nebo diskuzí o sexismu

dnes 14:53

Brno - Vznikl před víc než sto lety a stále dělí Brňany na dvě poloviny. Nedělní Mezinárodní den žen, který zprofanoval komunismus, Brňané zatracují
i slaví.

Jihomoravské obce zpomalovací semafory odmítají. Tvrdí, že nejsou efektivní

dnes 05:29 5

Jižní Morava – Lažanami na Blanensku vede vytížená silnice Brno-Svitavy. Řidiči tam rádi sešlápnou plyn a na přikázanou padesátikilometrovou rychlost
nedbají. Před pěti…

Na Lesné havaroval řidič BMW. Zdemoloval obrubníky, stromy i přední část auta

dnes 11:05 5

Brno – Hasiči, policie i záchranka v sobotu v šest hodin ráno vyjížděli na brněnskou Lesnou v městské části Brno-sever. Na křižovatce ulice Okružní
s Halasovým náměstím…

Václav Havel a Samuel Beckett: premiérové spojení v Divadle U stolu

dnes 09:57

Brno – Téma lidské identity a její krize, téma manipulace člověka. To jsou myšlenky prostupující jak Audiencí Václava Havla, tak jednoaktovkou Katastrofa
Samuela…

DALŠÍ ČLÁNKY Z RUBRIKY »

Pohne jen hlavou. Společně s dalšími s roztroušenou sklerózou si zacvičí maraton
Brněnské sokolovny odhalí svá tajemství. Po setmění

Jihomoravské obce zpomalovací semafory odmítají. Tvrdí, že nejsou efektivní
OBRAZEM: Vyproštění lidí z potápějící se dračí lodě cvičili záchranáři v Brně

Moderátor Švancara sází na blbosti a odměnil se rautem

 Blesk

Kníže Schwarzenberg myslí na politický důchod: Už vidím, že budu končit!

Schwarzenberg bude končit. Už nyní pomýšlí na odchod z politiky. Napřed ale musí najít TOP 09 schopného… celý článek ›

Simona Krainová loví v Londýně celebrity: Večeře se Salmou Hayek! Cvakla se i s Kerrym

Topmodelka Simona Krainová (42) se v Londýně, kam odletěla na předpremiéru komedie Vybíjená, rozhodně… celý článek ›

Davis Cup ONLINE: Baráž je na dohled, Češi ve čtyřhře prohrávají

Dvojice nadějných mladíků Jiří Veselý a Adam Pavlásek stojí před těžkým úkolem. Pokud chtějí udržet… celý článek ›
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